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Referat 
 

Møde i Koordinationsudvalget for tandpleje, 
den 21. september 2023 

 

Tid og Sted: 21. september 2023, kl. 15.00-17.00, Virtuelt via rooms.rm.dk, 

opkaldsnummer: meet.rm02@rooms.rm.dk  
  

Dagsorden 

udsendes til: 

• Lars Høvenhoff, Overtandlæge, Randers Kommune 

• Martin Dahl, Ledende overtandlæge, Kæbekirurgisk Afd. AUH 

• David Mørch, Repræsentant, Midtjysk Tandlægeforening 

• Signe Johanne Rasmussen, Tandlæge, Klinikejer Aarhus 

• Hanne Holtet, Leder af tandlægevagten, Tandlægevagten 

• Vibeke Just Andersen, Specialkonsulent, Fælles Social- og 

Sundhedssekretariat i Midtjylland 

• Kristine Lindeneg Drejø, Konst. Kontorchef, Sundhedsplanlægning   

• Leanne Hejlskov, AC-fuldmægtig, Sundhedsplanlægning   

  

Afbud: 

• Annelise Küseler, Specialtandlæge, Regionstandplejen AUH 

• Marianne Blegvad, Overtandlæge, Lemvig Kommune 

• Marianne Elisabeth Jørgensen, Overtandlæge, Afd. for Regionale 

specialtandpleje, RH Viborg 

• Ole Hovgaard, Leder af Enhed for højt specialiseret behandling, Institut for 

Odontologi og Oral Sundhed, Aarhus Universitet   

  
 
 
 

Dato 13-09-2023

Leanne Hejlskov

LEAHEJ@rm.dk

1-01-72-29-18
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Side 2

1. Godkendelse af dagsorden og punkter til eventuelt 

Indstilling 
Det indstilles, at Koordinationsudvalget godkender dagsordenen. 
 
Referat 
Dagsordenen blev godkendt med forslag om at bytte rundt på punkt 3 og 4.  
 

2. Opfølgning på patienter i antiresorptiv behandling v/ Martin Dahl 

Indstilling  
Det indstilles, at koordinationsudvalget drøfter opfølgning på patienter i antiresorptiv 
behandling  

 
Sagsfremstilling 
Koordinationsudvalget har flere gange drøftet udfordringen med retningslinjen for 
henvisning af patienter i antiresorptiv behandling med risiko for udvikling af 
osteonekrose i kæberne. I december 2022 blev koordinationsudvalget orienteret om 
drøftelsen af retningslinjen med Styrelsen for Patientsikkerhed. Drøftelsen med 
Styrelsen for Patientsikkerhed gav ikke anledning til en ændring af retningslinjen.  
 
Koordinationsudvalget har ønsket, at der i 2023 bliver fulgt op på problematikken 
vedrørende patienter i antiresorptiv behandling. Punktet indledes derfor med en 
opfølgning på problematikken ved Martin Dahl, hvorefter koordinationsudvalget kan 
drøfte udfordringerne.    
 
Referat 
Martin Dahl orienterede, om at der forsat ikke er lavet om på anbefalingerne vedrørende 
behandling af patienter i antiresorptiv behandling med risiko for udvikling af 
osteonekrose i kæberne og hvem der kan behandle patienterne (hospitalerne, 
privatpraktiserende specialtandlæger og alment praktiserende tandlæger). Der blev 
orienteret om, hvordan Tand-, Mund- og Kæbekirurgisk afdeling visitere patienterne 
mellem de tre aktører.  
 
Der er ikke en opgørelse over, hvor mange patienter inden for denne patientgruppe, 
som Tand-, Mund- og Kæbekirurgisk behandler. Afdelingen kører med fuldt 
ambulatorier. Med den kirurgiske metode, der anvendes i dag er der flere patienter, som 
heler efter operationen end tidligere.  
 
Orienteringen blev taget til efterretning.  
    

3. Drøftelse af en fremtidige tandlægevagt i Region Midtjylland  

Indstilling 
Det indstilles, at Koordinationsudvalget drøfter, hvordan vi fra 2024 og frem sikre en 
tandlægevagtordning i Region Midtjylland  

 
Sagsfremstilling 
Region Midtjylland er i gang med at afklare, hvordan den fremtidige tandlægevagt i 
Midtjylland kan organiseres. Som det fremgår af vedlagte bilag, så er der ud fra den 
juridiske vurdering ikke hjemmel til, at regionen kan drive tandlægevagten. Derfor løftes 
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drøftelsen ind i koordinationsudvalget, som blandt andet har til opgave at sikre, at der 
er en tandlægevagtordning i det geografiske område, som regionen dækker. 
Koordinationsudvalget bedes drøfte, hvordan en fremtidig tandlægevagt i regionen kan 
se ud.   
 
Sundhedsplanlægning vil indlede punktet med en kort status for det nuværende arbejde.   
 
Bilag 

• Fremtidige tandlægevagt i Region Midtjylland 
 
Referat 
Sundhedsplanlægning orienterede, om at den juridiske vurdering i regionen er, at 
regionen ikke har lovhjemmel til alene at drive tandlægevagten i fremtiden. 
Koordinationsudvalget spurgte ind til, hvad der skal til for at regionen kan have hjemmel 
til at varetage opgaven.  
 
Det blev besluttet, at Sundhedsplanlægning forud for den videre dialog ved mødet den 
28. september 2023 afdækker hjemmelsspørgsmålet.  
 
I den videre dialog om tandlægevagtordningen er der behov for at finde en juridisk ejer 
af tandlægevagten samt få ansvarsfordelingen tydeliggjort mellem den juridiske ejer, 
lederen af vagtordningen samt de udførende tandlæger.  
  

4. Orientering om flytning af Den Regionale Specialtandpleje  

Indstilling 
Det indstilles, at koordinationsudvalget tager orienteringen om flytningen af Den 
Regionale Specialtandpleje til orientering og eventuel drøftelse.  
 
Sagsfremstilling 
Af Region Midtjyllands budgetaftale for 2024 fremgår det at forligsparterne ønsker at 
flytte specialtandplejen i Viborg til Regionshospitalet Silkeborg. Samtidig skal mest 
muligt af den øvrige specialtandpleje samles i Silkeborg. Hele budgetaftalen kan findes 
her. Der gives en mundligt orientering om den videre proces på mødet.  
 

Referat 
Sundhedsplanlægning orienterede, om at det af regionens budgetforlig fremgår, at Den 
Regionale Specialtandpleje skal flyttes fra Viborg til Silkeborg samt at der skal foretages 
en yderligere afdækning af mulighederne for at flytte de øvrige dele af specialtandplejen 
til Silkeborg.  
 
Spareforslagene kommer i høring til november, hvor det bliver muligt at komme med 
bemærkninger dertil. Koordinationsudvalget vil få mulighed for at udarbejde et 
høringsvar vedr. Den Regionale Specialtandpleje. Det blev besluttet, at der holdes et 
ekstra møde i udvalget i forbindelse med høringsperioden, hvor input til et fælles 
høringssvar drøftes. 
 
Overtandlægegruppen vil selvstændigt udarbejde et brev til Region Midtjylland med 
deres holdning til flytte planerne.    



 
 

Side 4

 
 
 
 

5. Generelt orientering – bordet rundt 

Indstilling 
Det indstilles, at Koordinationsudvalget tager orienteringen til efterretning.  
 
Referat 
Der blev taget en runde ved deltagerne. 
 
David Mørch gjorde opmærksom på, at han har oplevet en udfordring vedr. patienter 
som vælger at gå ud af den kommunale tandpleje og over til en privat praksis, hvor 
patienten i mellemtiden flytter til en anden kommune og udskrivningsbrevet så ikke 
længere menes at være gældende. Denne problematik vil Lars Høvenhoff tage med til 
næste møde i overtandlægekredsen. Lars blev ligeledes opfordret til at tage 
udfordringen omkring manglende status/opsummering ved udskrivelse til privat praksis 
med til mødet med overtandlægerne.  
 
Hanne Holtet spurgte ind til, hvorvidt Tandlægevagten skal flytte fra lokalerne i 
Holstebro, hvis Den Regionale Specialtandpleje flyttes. Der er endnu ikke et grundlag for 
at kunne svare på dette. Tandlægevagten har dog en plan B, hvis det skulle være 
tilfældet.  
 

6. Eventuelt  

 

Referat 
Der var ikke noget til eventuelt. 


